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Janusz Stankowiak 
Prezydent Miasta

Starogard Gdański

 Radni 19 głosami „za”, przy jednym „wstrzymującym się” udzielili Prezydentowi absolutorium.

Przedmiotem obrad XII sesji Rady 
Miasta Starogard Gdański był m.in. 
Raport o Stanie Gminy Starogard 

Gdański oraz sprawozdanie z wykonania 
budżetu za 2024 rok. Wyniki finansowe 
miasta pozytywnie oceniła Komisja Re-
wizyjna i Regionalna Izba Obrachunkowa.
Jak wskazano w sprawozdaniu z wykona-
nia budżetu, w 2024 roku dochody miasta 
zaplanowane zostały na kwotę 308 528 
841,89 zł. Roczny plan w tym zakresie 
wykonano w 96,7 proc. Z kolei wydatki 
Gminy zaplanowane w wysokości 330 357 
409,23 zł, zrealizowano w 92,3 proc. Na 
rozwój i poprawę miejskiej infrastruk-
tury wydano ok. 46 mln zł. Ponad 13 mln 
zł pochodziło ze środków zewnętrznych. 
Rok 2024 Miasto zakończyło z zadłuże-
niem na poziomie 34,20% wykonanych 
dochodów.

Opinie przedstawicieli klubów
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Marek 
Jankowski odczytał stanowisko Klubu 
Stowarzyszenie Nasz Starogard. Wyraził 
akceptację członków Klubu dla realizacji 
budżetu. Działalność finansową Prezy-
denta Miasta uznał za prawidłową i nie 
budzącą zastrzeżeń. Zaznaczył, że bu-
dżet Gminy Miejskiej Starogard Gdański 
w 2024 roku został wykonany prawidło-
wo. Zgodnie z obowiązującym prawem 
wydatkowania publicznych pieniędzy 
w myśl zasad: gospodarności, rzetelno-
ści, celowości i legalności. Wszyscy radni 
klubu głosowali na „tak” za udzieleniem 
absolutorium.
W imieniu Koalicji Obywatelskiej opinię 
Klubu przedstawił radny Marcin Lemp-
kowski. Radni KO ocenili pracę Prezy-
denta Miasta jako zgodną z wolą radnych, 
rzetelną, celową i gospodarną. Podkre-
ślili, że Miasto rozwija się prawidłowo, 

Absolutorium 
Janusz Stankowiak Prezydent Starogardu Gdańskiego 16 kwietnia pod-
czas XII sesji Rady Miasta otrzymał wotum zaufania. Rada udzieliła mu 
również absolutorium. Głosowanie poprzedziła debata dotycząca Ra-
portu o Stanie Miasta.

realizuje wiele ważnych społecznie in-
westycji, pozyskuje fundusze zewnętrzne 
przy jednoczesnym utrzymaniu kontroli 
nad wydatkami bieżącymi bez nadmier-
nego zadłużania miasta. W związku z tym 
radni Koalicji Obywatelskiej głosowali za 
udzieleniem Prezydentowi absolutorium.
Opinię Klubu Prawo i Sprawiedliwość 
wygłosił radny Mieczysław Płaczek. Pod-
kreślił, że członkowie Klubu przyjęli do 
wiadomości wykonanie budżetu za rok 
2024, i identyfikują się z opinią Regio-
nalnej Izby Obrachunkowej. W przypadku 
głosowania za udzieleniem absolutorium 
Prezydentowi każdy głosował według 
własnego uznania. 

Wotum zaufania i absolutorium
W tych okolicznościach Rada Miasta 
udzieliła Prezydentowi Januszowi Stan-
kowiakowi absolutorium za wykonanie 
budżetu w 2024 rok. Obecnych na sali 
było dwudziestu radnych. Za udziele-
niem absolutorium głosowało 19 radnych, 
jeden radny „wstrzymał się” od głosu. 
Pomyślnie dla Prezydenta zakończyła 
się również debata nad Raportem o sta-
nie Gminy. Radni 19 głosami „za”, przy 

Drodzy Mieszkańcy,
w Starogardzie Gdańskim pojawiły się dwie nowe lodówki społeczne. Każ-

dy może pozostawić w nich nadmiar jedzenia, a także skorzystać z darów 

innych. Ta ogromnie ważna inicjatywa, którą podjęliśmy wspólnie z Radą 

Miasta ma na celu wsparcie osób potrzebujących, a jednocześnie zreduko-

wanie marnowania żywności. 

Włączyliśmy się także w  akcję #LasyNaNowe100lecie i  wspólnie ze spo-

łecznikami, służbami mundurowymi, przedstawicielami służb medycznych 

oraz uczniami szkół podstawowych i średnich sadziliśmy drzewa na terenie 

Leśnictwa Kochanki na wysokości Stada Ogierów. 

W kwietniu nie brakowało emocji związanych ze sportem. Poznaliśmy na-

zwisko nowego prezesa SKS Sportowa S.A. Został nim związany do tej pory 

z Sensation Kotwica Port Morski Kołobrzeg Michał Jaczyński. W tym wyda-

niu „STAROGARD.pl” możecie przeczytać wywiad z nim oraz zapoznać się 

z przygotowanymi przez niego najważniejszymi punktami rozwoju klubu. 

Dla mnie osobiście szczególnie ważny był dzień 16 kwietnia, kiedy to pod-

czas XII sesji Rady Miasta otrzymałem wotum zaufania. Rada udzieliła mi 

również absolutorium. Jestem bardzo wdzięczny za pozytywną ocenę mojej 

pracy na rzecz miasta. Tym bardziej, że duże znaczenie dla jej powodzenia 

ma współpraca z Radnymi Rady Miasta. 

Nie zwalniamy też tempa w zakresie inwestycji. W tym miesiącu podpisałem 

z Wojewodą Pomorską umowę na dofinansowanie z Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg na budowę części ulic Zachodniej i Broniewskiego oraz ulicy 

Dolnej. Chodnik przy ul. Iwaszkiewicza zyskał nową nawierzchnię. Pozna-

liśmy oferty w przetargu na utwardzenie płytami Yomb ulicy Kasztanowej. 

Podpisałem z  firmą MC Architekci ze Szczecina umowę na opracowanie 

kompleksowego projektu nowej siedziby Ochotniczej Straży Pożarnej. 

W tym wydaniu „STAROGARD.pl” przypominamy także najważniejsze wy-

darzenia kulturalne i sportowe, jakie odbyły się w kwietniu, a jednocześnie 

zapraszamy na VI Festyn Rodzinny, który odbędzie się 3 maja w Strzelnicy 

oraz koncert Zespołu Pieśni i Tańca „Śląsk” im. Stanisława Hadyny, który 

z programem „A to Polska właśnie” wystąpi w Starogardzie Gdańskim 26 

maja z okazji Święta Samorządu Terytorialnego. 

      Miłej lektury. 
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jednym „wstrzymującym się” udzieli mu 
wotum zaufania.

Raport o stanie miasta
Podstawą do udzielenie wotum zaufania 
Prezydentowi był „Raport o stanie Gmi-
ny Miejskiej Starogard Gdański”. Stano-
wi on podsumowanie poprzedniego roku 
przede wszystkim pod kątem finansów, 
inwestycji i realizacji strategicznych ce-
lów rozwoju miasta. W raporcie przyto-
czono kluczowe działania inwestycyjne 
zrealizowane w 2024 roku przy udziale 
własnym i środków zewnętrznych. Wśród 
opisanych inwestycji znalazły się: prze-
budowa ulicy Osiedlowej, Staszica, budo-
wa chodników i ścieżki rowerowej wzdłuż 
ulicy Krasickiego, sięgaczy ul. Kleeberga, 
przebudowa ulicy Ściegiennego i budowa 
parkingu przy ul. Danusi. Wspomnia-
no też o inwestycjach w trakcie realizacji 
jak poprawa dostępności komunikacyjnej 
miasta poprzez modernizację ulic Choj-
nickiej, Chopina i Szwoleżerów, budowa 
sali sportowej przy PSP nr 4 i Centrum 
Edukacyjno-Sportowego im. Kazimierza 
Deyny. Opisano też projekty rozbudowy 
i monitoringu sieci wodociągowej.
W Raporcie znalazły się również infor-
macje o projektach mających na celu po-
prawę bezpieczeństwa i komfortu życia 
mieszkańców. Sporo uwagi w dokumen-
cie poświęca się podsumowaniu realizacji 
celów Strategii rozwoju gospodarczego 
miasta, realizacji programów dotyczących 
współpracy z organizacjami pozarządo-
wymi, przeciwdziałaniu uzależnieniom, 
ochrony zabytków itp. Można w nim 
również znaleźć projekty zrealizowa-
ne w ramach starogardzkiego Budżetu 
Obywatelskiego, a także wiele informacji 
na temat współpracy miasta z zagranicą 
i podjętych w 2024 roku działań w zakre-
sie rozpowszechniania kultury i sportu. 
Raport przygotowali pracownicy Urzę-
du Miasta Starogard Gdański i jednostek 
podległych Gminie Miejskiej. Dokument 
został opublikowany w Biuletynie Infor-
macji Publicznej.

Podziękowania
– Z woli mieszkańców po raz jedenasty 
poddałem się tej wnikliwej ocenie. To-

warzyszą jej zawsze wielkie emocje. Na 
szczęście pozytywne. Bardzo dziękuję 
wszystkim, którzy udzielili mi wotum za-
ufania i absolutorium. Dziękuję za pozy-
tywną ocenę mojej pracy na rzecz miasta. 
Nie ukrywam, że duże znaczenie dla jej 
powodzenia ma współpraca z Państwem. 
Bez tego współdziałania i wzajemnego 
zrozumienia ten „mój” powiedzmy suk-
ces nie byłby możliwy. Wspólnie dba-
my o rozwój miasta, działając w służbie 
mieszkańców Starogardu Gdańskiego, 
szczególnie w zakresie tworzenia lokal-
nego prawa i jego realizacji. Bardzo Wam 
za to dziękuję. Mam nadzieję, że z rów-
nym powodzeniem będziemy kontynu-
ować tę współpracę przez kolejny rok, 

zapewniając starogardziankom i sta-
rogardzianom coraz lepsze warunki do 
życia, dbając o dobry wizerunek miasta 
i obronną ręką wychodząc z tych wszyst-
kich dodatkowych „cywilizacyjnych” 
zadań — powiedział prezydent miasta Ja-
nusz Stankowiak.
Prezydent podziękował też swoim współ-
pracownikom, jednostkom organizacyj-
nym, służbom porządkowym, spółkom 
i organizacjom pozarządowym, a przede 
wszystkim mieszkańcom Starogardu 
Gdańskiego, którzy wspierali jego i rad-
nych w pracy dla miasta.
Na zakończenie prezydent podziękował 
Skarbnik Miasta Ewie Kendzierskiej–Bły-
skal. Podkreślił, że synonimem dobrze 
działającej firmy, czy przedsiębiorstwa 
jakim też jest samorząd są jego finanse, 
za które w tym przypadku odpowiada pani 
Skarbnik.  

Zadanie obejmie budo-
wę i  przebudowę ulicy 

Zachodniej od drogi krajo-
wej nr 22 do ulicy Dolnej. 
Dalej budowę ulicy Dolnej 
od skrzyżowania z  ulicą 
Zachodnią do skrzyżowa-
nia z  ulicą Boh. Getta oraz 
część ulicy Broniewskiego. 
W  ramach inwestycji wy-
konane zostaną: jezdnia, 
ciągi pieszo-rowerowe, 
zjazdy do przyległych po-
sesji, a  także wyniesienie 
skrzyżowań i  przejść dla 
pieszych. Inwestycja obej-

Gwarantowane pieniądze 
na budowę dróg
W poniedziałek 7 kwietnia Prezydent Miasta Starogard Gdański podpisał z Wojewodą Pomor-
ską umowę na dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg kolejnych inwestycji 
miejskich. Ponad 4,2 mln zł Miasto przeznaczy na budowę części ulic Zachodniej i Broniew-
skiego oraz ulicy Dolnej. Umowę z wykonawcą Miasto planuje podpisać w maju. Starogard 
Gdański oraz powiaty chojnicki i kwidzyński jako pierwsze podpisały umowy spośród 23 bene-
ficjentów środków rządowych w 2025 roku.

mie również budowę i prze-
budowę sieci kanalizacji 
deszczowej oraz oświetle-
nia ulicznego.
Celem inwestycji jest 
poprawa jakości życia 
mieszkańców oraz sko-
munikowanie południowo
-zachodniej części miasta 
z drogą krajową 22. 
W  poniedziałek 7 kwietnia 
prezydent miasta Janusz 
Stankowiak oraz skarb-
nik miasta Ewa Kendzier-
ska-Błyskal w  obecności 
wiceprezydenta Tadeusza 

Błędzkiego i posła na Sejm 
RP Patryka Gabriela podpi-
sali z  wojewodą pomorską 
Beatą Rutkiewicz umowę 
na dofinasowanie tej inwe-
stycji w kwocie 4,2 mln zł. 
Otrzymane środki pocho-
dzą z Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg powiato-
wych i gminnych. 

13 marca Miasto ogłosiło 
przetarg na wykonawcę tej 
inwestycji. Realizację tego 
zadania przewiduje się na 
lata 2025 -2026.  

Miasto zadbało o komfort i bezpieczeństwo mieszkańców, realizując inwestycję w postaci 
nowej nawierzchni chodnika przy ul. Iwaszkiewicza. Remont był możliwy dzięki dobrej współ-
pracy w ze Wspólnotami Mieszkaniowymi bloków 3 i 5. To kolejny krok w stronę poprawy infra-
struktury i jakości życia w naszym mieście.   

Nowo wyremontowany chodnik
 Prezydent podkreślił wkład Pani Skarbnik 

Ewy Kendzierskiej-Błyskal w planowaniu i re-
alizacji budżetu.
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9 marca Miasto ogłosiło 
przetarg na moderni-

zację dróg gruntowych, 
konkretnie na wzmoc-
nienie płytami Yomb ul. 
Kasztanowej. 7 kwietnia 
otworzyło nadesłane 
oferty. Chęć wykonania 
zadania zgłosiło 10 firm. 
Najniższą ofertę o wartości 
380 679 zł złożyła firma ze 
Starogardu Gdańskiego. 
Najwyższą, na kwotę 1 078 
274,21 zł – firma z Łukowa. 
Budżet Miasta na realizację 
zadania wynosi ok. 500 000 
zł. W  budżecie mieści się 
sześć ofert.

Zastępca prezydenta ds. Technicz-
no-Inwestycyjnych Tadeusz Błędzki 
przedstawił członkom Rady Gospo-

darczej przy Prezydencie Miasta Starogard 
Gdański założenia uaktualnionego Gmin-
nego Programu Rewitalizacji na lata 2024-
2030.
- W ubiegłym roku uaktualniliśmy GPR wy-
znaczając do realizacji nowe zadania na lata 
2024-2030. Propozycje, które wskazaliśmy 
są obecnie poddane konsultacji z Urzędem 
Marszałkowskim. Po ich zatwierdzeniu, 
będziemy mogli starać się o środki ze-
wnętrzne na ich realizację - powiedział Ta-
deusz Błędzki
Przypomniał, że z poprzednio obowią-
zującego Programu udało się zrealizować 
większość zadań. Były to głównie zadania 
infrastrukturalne obejmujące m.in. mo-
dernizację ulic i kamienic w obrębie Sta-
rego Miasta, budowę deptaka pomiędzy 
ulicą Kościuszki i Owidzką, modernizację 
budynku dawnej Szkoły nr 5, w której po-
wstało Społeczne Centrum Wsparcia Ro-
dziny, czy podwórkowe rewolucje.
- W nowej perspektywie większy nacisk 
kładziemy na projekty społeczne tzw. 
miękkie. Oczywiście ulice, których nie uda-
ło się nam zmodernizować w pierwszym 
etapie, przebudujemy już z własnych środ-
ków. Jeszcze w tym roku zamierzamy pod-
dać modernizacji ulicę Krzywą - wyjaśnił 
wiceprezydent.
Dalej omówił plany Miasta nowej per-
spektywy GPR. Poinformował, że zadania 
zostały uszeregowane w pięciu grupach. 

Pierwsza obejmuje stworzenie parków kie-
szonkowych, zagospodarowanie obszarów 
zielonych wokół nieruchomości oraz kon-
serwację i renowację murów obronnych. 
Druga skupia się na działaniach społecz-
nych czyli utworzenie Klubu Seniora oraz 
warsztatów umożliwiających naukę prac 
manualnych i integrację międzypokolenio-
wą. Zadania w trzeciej grupie mają na celu 
zaktywizowanie lokalnego społeczeństwa 
w ramach powstałego SCWR-u. W planach 
Miasta jest też stworzenie przy bibliotece 
czytelni pod chmurką, aby poszerzyć ofertę 
czytelniczą. Czwarta grupa zdań to działa-
nia społeczno-zdrowotne, które skupiają 
się na aktywizacji opieki dziennej, a grupa 
piąta dotyczy zadań, które mają zwiększyć 
efektywność energetyczną.
Dodał, że oprócz profilu zadań w nowej 
perspektywie GPR zmienił się też system 
ich finansowania.

- Pieniądze przeznaczone na realizację 
Programu zostały z góry określone i po-
dzielone na miejscowości. Do każdej grupy 
zadań przypisana jest kwota i tak: do grupy 
pierwszej 6 725 000 zł, do grupy drugiej 2 
246 000 zł , trzeciej – 468 000 zł, czwartej 
– 1 514 000 zł i ostatniej 1 513 000 zł. To nie 
znaczy jednak, że te środki są gwaranto-
wane. Czekamy na podpisanie stosownych 
porozumień. Przewidywany termin roz-
poczęcia realizacji tych zadań to 2026 rok. 
Oczywiście część z nich rozpoczniemy już 
w tym roku wykorzystując wkład własny 
- tłumaczył dalej zastępca Prezydenta ds. 
Techniczno-Inwestycyjnych.
Wiceprezydent zaznaczył, że każdy z człon-
ków Rady Gospodarczej otrzyma na maila 
ocenę stopnia aktualizacji GPR wraz z wy-
kazem wskazanych zadań w nowej pro-
spektywnie do 2030 roku.
W odpowiedzi na pytania członków Rady 

Rozmawiali o rewitalizacji miasta
Rewitalizacja – czym jest i jaki obszar obejmuje? Jakie zdania Miasto planuje w ramach Gminnego Programu Rewita-
lizacji do 2030 roku? Odpowiedzi na te pytania  uzyskali członkowie Rady Gospodarczej na drugim posiedzeniu w tym 
roku. Spotkanie odbyło się w starogardzkim magistracie 31 marca.

wiceprezydent przypomniał, że inwesto-
rem budowy obwodnicy jest Generalna Dy-
rekcja Dróg Krajowych i Autostrad. Inwe-
stycję w 100% finansuje rząd.
- Spośród 12 oferentów, którzy uczestni-
czyli w przetargu aż 9 zaproponowało cenę, 
która mieści się w zaplanowanej przez rząd 
kwocie ok. 590 mln zł. Jeżeli nie będzie pro-
testów do połowy maja powinniśmy poznać 
wykonawcę, do końca czerwca GDDKiA 
podpisze umowę. Przewidywany termin 
zakończenia budowy to październik 2029 
rok - powiedział Tadeusz Błędzki.
Wiceprezydent poinformował też, że w po-
rozumieniu z Dyrektorem GDDKiA będzie 
na bieżąco monitorował tę sprawę. Wspo-
mniał również o spotkaniu z Dyrektorem 
Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie 
modernizacji drogi 222 oraz modernizacji 
wiaduktu.
- Jeśli chodzi o remont drogi do Zblewa, to 
najprawdopodobniej roboty zakończą się 
w czerwcu 2026 roku. Kolejnym odcinkiem 
będzie droga ze Zblewa w kierunku Czarnej 
Wody a potem dalej do Czerska. Jeśli cho-
dzi o projekt wojewódzkiej modernizacji 
wiaduktu, to na tę chwilę realność tej in-
westycji jest znikoma przynajmniej przez 
najbliższe trzy lata. Jej wartość to ponad 
110 mln zł – taką informację uzyskaliśmy 
z ZDW - wyjaśnił wiceprezydent.
Na pytanie o budowę tunelu kolejowego, 
wiceprezydent odpowiedział, że ten pro-
jekt jest na razie zawieszony. PKP ma inne 
ważne priorytety m.in. wynikające z nowe-
lizacji ustawy o ochronie ludności i obronie 
cywilnej. Wiceprezydent przypomniał, że 
31 marca mija termin zgłaszania obiektów 
przez podmioty gospodarcze, w których 
mogą ukryć się ludzie w czasie zagrożenia. 
Poinformował, że będzie można skorzy-
stać ze środków unijnych przeznaczonych 
na wzmocnienie obronności kraju. Miasto 
przymierza się do budowy nowej remizy 
dla Ochotniczej Straży Pożarnej, przy której 
miałby powstać miejski schron. 
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Płyty Yomb na Kasztanowej
7 kwietnia Miasto poznało oferty w przetargu na utwardzenie płytami Yomb ulicy Kaszta-
nowej. Dziesięć firm zgłosiło propozycję wykonania zadania. Osiem ofert cenowo mieści 
się w przedziale 430 – 590 tys. zł. Najniższa propozycja to 380 tys. zł, najwyższa prawie 
1,1 mln zł. Wykonawca ma zostać wybrany do 6 maja.

Wykonawca ma zostać wy-
łoniony do 6 maja, chyba 
że procedura przeciągnie 
z  uwagi na protesty. Głów-
nym kryterium oceny jest 
cena – 60 proc. oraz okres 
gwarancji i rękojmi – 40 proc.

Zadanie obejmuje siedem-
setmetrowy odcinek ulicy na 
osiedlu Przylesie. Wykonaw-
ca będzie miał  60 dni od daty 
podpisania umowy na reali-
zację inwestycji. 

Nowa siedziba Ochotniczej Straży Pożarnej
Nowa strażnica ma stanąć przy ul. Tczewskiej w sąsiedztwie MZK. 22 kwietnia 
Prezydent Miasta Janusz Stankowiak podpisał umowę na opracowanie kom-
pleksowego projektu z firmą MC Architekci ze Szczecina.  

Strażnica OSP będzie 
nowoczesnym i  funk-

cjonalnym obiektem. Bu-
dynek będzie miał dwie 
kondygnacje – parter i pię-
tro. Na parterze zaplano-
wana jest najważniejsza 
część tzw. bojowa.  Za-
planowane są cztery sta-
nowiska garażowe i jedno, 
w  którym znajdować ma 
się myjnia i warsztat. 
Oprócz tego na parterze 
będą szatnie, prysznice, 
centrum dowodzenia, 
aneks kuchenny i  toalety. 
W nowej strażnicy znajdzie 
się też pomieszczenie, 
które będzie mogło służyć 
miastu jako centrum za-

rządzania kryzysowego. 
Na piętrze przestrzeń wy-
korzystana zostanie na 
pomieszczenia socjalne, 
siłownię, biuro zarządu, 
świetlicę dla Młodzieżowej 
Drużyny Pożarniczej oraz 
salę z  kuchnią. Dzięki zain-
stalowaniu windy budynek 

będzie dostępny dla osób 
niepełnosprawnych. Bu-
dynek będzie w  pełni do-
stępny od frontu. Będzie 
spełniał wszystkie wymo-
gi stawiane nowym straż-
nicom. Posiadać będzie 
także schron. 

INWESTYCJE
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14 kwietnia pierwsze 
produkty do lo-

dówki włożyli Prezydent 
Miasta Starogard Gdański 
Janusz Stankowiak, jego 
zastępcy Maciej Kalinow-
ski i Tadeusz Błędzki oraz 
Przewodnicząca Rady 
Miasta Starogard Gdański 
Anna Benert, radni Rady 

Nowe lodówki społeczne
W Starogardzie Gdańskim pojawiły się dwie nowe lodówki społeczne. Jedna znajduje się przy Staro-
gardzkim Centrum Kultury, a druga przy Targowisku Miejskim. To inicjatywa, która ma na celu wsparcie 
osób potrzebujących, a jednocześnie redukcję marnowania żywności. W lodówkach każdy będzie mógł 
zostawić nadmiar jedzenia, a także skorzystać z darów innych mieszkańców.

Miasta i dyrektor SCK Ewa 
Roman. Wędliny przeka-
zały Sklepy Firmowe Dal-
win.
– Tak, jak zapowiedzia-
łem na ostatniej sesji Rady 
Miasta mamy w naszym 
mieście dwie nowe lo-
dówki społeczne. Ta jakże 
ważna inicjatywa, któ-

rą wspólnie podjęliśmy 
z Radą Miasta, ma na celu 
wsparcie osób potrzebują-
cych, a jednocześnie zre-
dukowanie marnowania 
jedzenia. W tych lodów-
kach każdy może pozosta-
wić nadmiar produktów, 
a także skorzystać z da-
rów innych mieszkań-

ców. Dzielmy się dobrem 
i pomagajmy, pamiętając 
że razem możemy więcej 
– powiedział Prezydent 
Miasta Starogard Gdański 
Janusz Stankowiak.
Jedzenie do lodówek spo-
łecznych może przynieść 
każdy i każdy może z nich 
skorzystać. 

Funkcjonujący od lat program „Starogard 
Miastem Przestrzeni Wspólnej”, o  którym 

opowiedziała Ewa Życzyńska, Pełnomocnik 
Prezydenta ds. Osób z Niepełnosprawnościa-
mi i  Seniorów zakłada wyrównywanie szans 
osób z  niepełnosprawnościami do możliwie 
pełnego uczestnictwa w  życiu społecznym 
miasta. Służyć temu ma integracja społecz-
na, wsparcie organizacji pozarządowych, czy 
likwidacja barier architektonicznych. Istotne 
jest również wypracowanie metod pomocy 
nie tylko dla osób z  niepełnosprawnościami, 
ale także ich rodzin. 
W  ramach otwartego konkursu ofert Miasto 
przekazało w  tym roku 27 000 zł w  formie 

Poprawić codzienne życie
Jak poprawić codzienne życie osób z  niepełnosprawnościami? O  tym między innymi 
rozmawiali na posiedzeniu 11 kwietnia członkowie Społecznej Rady ds. Osób z Niepełno-
sprawnościami działającej przy Prezydencie Miasta Starogard Gdański.

dotacji na rzecz osób z niepełnosprawnościa-
mi. Dofinansowanie na wynajem autokaru na 
wyjazd rehabilitacyjny otrzymało Stowarzy-
szenie Kobiet z  Problemami Onkologicznymi 
„AMAZONKA”. Wsparcie na organizację im-
prez otrzymał Polski Związek Emerytów, Ren-
cistów i Inwalidów oraz Polski Związek Niewi-
domych.

Przewodniczący Rady Łucjan Czerniejewski 
oraz członkowie Rady omówili zagadnienia 
zrealizowane w  ramach Programu „Staro-
gard Miastem Przestrzeni Wspólnej” oraz za-
proponowali swój udział w ocenie Programu 
wraz przedstawieniem możliwych rozwiązań 
w mieście na rzecz osób z niepełnosprawno-
ściami. 
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Wiosenne porządki rozpoczęliśmy 
10 marca — mówi dyrektor MZK 

Wojciech Szambowski. - W pierwszej ko-
lejności wyczyściliśmy Al. Jana Pawła II 
oraz ulice: Kanałową, Norwida, Tczewską, 
Zieloną, Korczaka, Krasickiego, Iwaszkie-
wicza, Traugutta, Dmowskiego, Skorup-
ki i Słowackiego. Z początkiem kwietnia 
ruszyliśmy porządkować obszar centrum 

Wiosenne porządki
Już od połowy marca na ulicach Starogardu można spotkać pracowników 
Miejskiego Zakładu Komunikacji, którzy sprzątają nasze miasto. 

miasta. Następnie teren północny m.in. 
ulice Grunwaldzką, Wybickiego, Kolejową, 
Skarszewską (do ul. Derdowskiego), Sado-
wą i Poprzeczną, a także zachodnie, czyli 
Nowowiejską, Magazynową i Juranda — 
dodał dyrektor MZK.
Na przełomie kwietnia i maja prace będą 
prowadzone w południowej części miasta 
na ulicach: Kopernika, Reymonta, We-

sterplatte, Okrężnej, Skalskiego, Szwole-
żerów, Żwirki i Wigury, Armii Krajowej, 
Gryfa Pomorskiego, Monte Cassino, An-
dersa i Południowej.
W połowie maja przeniosą się na ulice Po-
wstańców Warszawskich i Kociewską oraz 
w części południowej – na osiedle Przyle-
sie, a w części północnej na osiedle Łapi-
szewo.
- Oczywiście ten harmonogram prac może 
ulec zmianie w zależności od warunków 
pogodowych. Niemniej jednak postaramy 
się trzymać ustaleń — wyjaśnił dyrektor 
Szambowski.
Miasto dokonało przeglądu technicznego 
wszystkich wiat i przystanków autobu-
sowych. Zaraz po zakończeniu sprzątania 
ulic i chodników, pracownicy przystąpią 
do czyszczenia, naprawiania, malowania, 
mycia szklanych powierzchni i bieżącej 
konserwacji wiat i przystanków auto-
busowych. Prace porządkowe obejmują 
również miejską zieleń, która tak pięknie 
zdobi miejskie ronda, zieleńce i przyulicz-

W  piątkowy ranek 11 
kwietnia o  godz. 

10:00 w  Leśnictwie Ko-
chanki na wysokości Sta-
da Ogierów prawie setka 
ochotników ze szpadla-
mi w  dłoniach i  workami 
z  sadzonkami ruszyła 
w  pole, by je zalesić. Go-
towi do pracy stawili się: 
włodarze miasta, gmin 
i powiatu, radni Rady Mia-
sta, społecznicy, służby 
mundurowe przedstawi-
ciele służb medycznych 
oraz uczniowie szkół pod-
stawowych i  średnich. 
Obecni byli komendanci 

Sadzili las na nowe 100-lecie
Tradycji stało się zadość. Po raz kolejny Nadleśnictwo Starogard zaprosiło miesz-
kańców, samorządowców, społeczników i służby mundurowe do wspólnego sadze-
nia lasu. Do akcji #LasyNaNowe100lecie włączyć się mógł każdy, komu na sercu leży 
dobro naszego naturalnego środowiska i ochrona bioróżnorodności. Przez 3 godziny 
ponad setka ochotników wspólnie sadziła buki, dęby i klony na prawie 2 ha ziemi. Na-
grodą za ich ciężką pracę była pyszna grochówka. Akcję wsparło Miasto Starogard 
Gdański oraz Powiaty Starogardzki Tczewski.

i  funkcjonariusze Policji 
i  Straży Pożarnej oraz dy-
rekcja Aresztu Śledczego.
Zanim jednak wszyscy 
przystąpili do pracy, przy-
witał ich nadleśniczy Ma-
ciej Robert. 

– Oprócz samego sadzenia 
lasu, chcielibyśmy Pań-
stwa zachęcić do rozmów 
z naszymi leśnikami. Niech 
tej akcji towarzyszy wą-
tek edukacyjny. Jesteśmy 
przygotowani, by zaspoko-

ić Państwa ciekawość na 
temat naszych lasów, ro-
dzaju drzew i  sposobu ich 
pielęgnacji – powiedział 
Nadleśniczy.
Owocnej pracy życzył 
wszystkim dyrektor Re-
gionalnej Dyrekcji Lasów 
Państwowych Marek Ko-
walewski.
– To wyjątkowa okazja, 
by aktywnie włączyć się 
w ochronę przyrody i przy-
pomnieć, że Lasy Pań-
stwowe odnawiają lasy 
wszędzie tam, gdzie pozy-
skują drewno, dbając o ich 
trwałość i  różnorodność 

biologiczną – powiedział.
W  ciągu trzech godzin 
uczestnicy akcji obsadzili 
ponad 1,7 ha ziemi. Posa-
dzili blisko 15 tys. drzewek. 
Były to buki, dęby, klony 
jawor, a  nawet czereśnie 
ptasie. Nagrodą za ich cięż-
ką pracę była fantastyczna 
grochówka. Uczestnicy 
mogli też ogrzać się przy 
ognisku i upiec sobie kieł-
baskę. 
Włodarze miasta Staro-
gard również dziarsko sa-
dzili drzewa nie szczędząc 
wysiłku i  nie pozostając 
w  tyle. Prezydenta Miasta 

ne trawniki. Dla jakości tej zieleni, istot-
ne znaczenie ma wiosenna pielęgnacja 
istniejących nasadzeń kwiatów, krzewów 
ozdobnych i żywopłotów oraz pnączy, 
a także usuwanie zeschniętych kwiatosta-
nów i części naziemnych uschniętych by-
lin. Prace ogrodnicze w Starogardzie roz-
poczęły się zatem od koniecznej wycinki 
drzew schorowanych lub zagrażających 
bezpieczeństwu, by od końca marca rozpo-
cząć nasadzenia drzew zastępczych. Nowe 
drzewa pojawią się przy ul. Nierzwickiego, 
Hallera, Korytybskiej, Tczewskiej Armii 
Krajowej, Szwoleżerów, Krasickiego, Ja-
skółczej, Alei Wojska Polskiego, Nowo-
wiejskiej i Leszczynowej. Będą to m.in. 
dęby, klony, lipy drobnolistne i jarząb po-
spolity.
- Sukcesywnie obsadzamy też bratkami 
tereny przez nas obsługiwane. Kwiaty po-
jawiły się już przy Alei Jana Pawła II, przy 
skrzyżowaniu z ulicą Kościuszki, Urzędzie 
Miasta oraz na rondzie św. Wojciecha. 
Kończymy też przycinkę traw ozdobnych 
i innych krzewów wymagających pielę-
gnacji w tym okresie m.in. wzdłuż ulicy 
Kanałowej i Tczewskiej — dodał Wojciech 
Szambowski.
Do ważnych zadań MZK należy też pozi-
mowa naprawa nawierzchni dróg i chod-
ników. Dotychczas remonty nawierzchni 
masą asfaltu lanego wykonano na ul. Wró-
blewskiego, ul. Południowej, ul. Tczew-
skiej, ul. Działkowej. Natomiast remonty 
masą na zimno wykonano m.in. na Al. 
Jana Pawła II, ulicy Bpa Dominika, Pomor-
skiej i Poprzecznej. 

Janusza Stankowiaka 
i  jego zastępcę Macieja 
Kalinowskiego wspierały 
Ewa Smolak i  Agniesz-
ka Grabarz. Z  wicepre-
zydentem Tadeuszem 
Błędzkim współpraco-
wały naczelnik Wydziału 
Informacji Społecznej 
Renata Połomska i  dy-
rektor SCK Ewa Roman. 
Nie zabrakło też przed-
stawicieli OSiRu, Brac-
twa Strzeleckiego i  rad-
nych Rady Miasta
– Sadzenie drzew to nie 
jest łatwa praca. Na 
szczęście energii doda-
wała nam świadomość, 
że to, co dzisiaj tu robi-
my, zaowocuje w  przy-
szłości. Jak powiedział 
Nadleśniczy pozwoli za-
chować dla przyszłych 
pokoleń różnorodność 
rzadkich gatunków roślin 
– powiedział prezydent 
miasta Janusz Stanko-
wiak. 
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Placówka funkcjonuje już trzeci rok. 
Poza przygotowaniem do matury 

uczniowie zdobywają niezbędną wiedzę 
oraz umiejętności praktyczne przydatne 
w  przyszłej służbie w  różnych formacjach 
mundurowych. Obozy szkoleniowe, za-
jęcia z  samoobrony i  technik interwen-
cyjnych, wirtualne strzelnice, to tylko 
niektóre z  punktów programu nauczania. 
Warto podkreślić, że absolwenci szkoły 
mogą również liczyć na dodatkowe punkty 
podczas naboru do wojskowych uczelni do 
zawodowej i terytorialnej służby wojskowej. 
W  spotkaniu uczestniczyły również sekre-
tarz szkoły Judyta Malinowska, naczelnik 
Wydziału Spraw Społecznych Agnieszka 
Buczyńska oraz jej zastępca Patrycja Bła-
wat-Kulińska. 
 

Edukacja w mundurze
Wizytę w  liceum mundurowym Feniks 
złożył zastępca prezydenta miasta Maciej 
Kalinowski. Placówka mieści się przy ul. 
Kościuszki w  budynku Pomorskiej Szko-
ły Wyższej w  Starogardzie Gdańskim. Po 
szkole oprowadził i opowiedział o jej funk-
cjonowaniu dyrektor Jacek Łepek.

Klub Moto Kociewie STG 
działa od września 2019 

roku. Obecnie liczy ponad 
stu członków. W  swoich 
szeregach skupia mieszkań-
ców Kociewia działających 
nie tylko na rzecz krzewienia 
bezpieczeństwa ruchu dro-
gowego, ale też fanów spor-
tów motocyklowych i pasjo-
natów motocykli.

Łączą pasję z pomaganiem
Jazda na motocyklu kojarzy się z wolnością i niezależnością, ale też adrenaliną i emocja-
mi. Jej miłośników łączy często wspólna pasja i przyjaźń. W przypadku członków Klubu 
MOTO Kociewie STG jest jeszcze coś więcej. Przy różnych okazjach propagują zasady bez-
pieczeństwa w ruchu drogowym. Są też wyszkolonymi ratownikami drogowymi Polskiego 
Związku Motorowego.

stauracji Ogródek na Wal-
nym Zebraniu. Zarząd na 
czele z prezesem Tomaszem 
Czapskim i  wiceprezesem 
Michałem Wołoszykiem oraz 
Skarbnikiem Rafałem Wont-
ką przedstawili sprawoz-
danie z  działań w  minionym 
roku oraz nakreślili plany na 
rok 2025. Przypomnieli też 
ponad 70 imprez, w  których 

gościom i  darczyńcom. 
W  szczególności podzięko-
wał władzom miasta i gminy 
za przychylność dla podej-
mowanych przez członków 
MOTO Kociewie STG inicja-
tyw na rzecz propagowania 
umiejętności ratowania ludz-
kiego zdrowia i życia. Preze-
sowi O/PZM Gdańsk Maria-
nowi Zupie i  wiceprezesowi 
Rafałowi Ziółkowskiemu za 
przychylność i wsparcie.
Obecni na spotkaniu Prezy-
dent Miasta Janusz Stanko-
wiak i wójt Gminy Starogard 
Gdański Artur Osnowski po-
dziękowali członkom Stowa-
rzyszenia za zaangażowanie 
w  życie społeczne miasta 
i  gminy, za promocję zasad 
ratownictwa drogowego 
i  udział w  lokalnych uroczy-
stościach. Na ręce prezesa 

Karmę dostarczyli m.in. Prezydent Miasta 
Janusz Stankowiak, jego zastępca Ma-

ciej Kalinowski, Przewodnicząca Rady Miasta 
Anna Benert, wiceprzewodniczący Rady Mia-
sta Marek Jankowski oraz radny Jarosław 
Janaszek. 

Nakarm psiaka, 
zgarnij kwiatka
W Galerii Neptun 13 kwietnia odbył się fi-
nał akcji Dziennika Bałtyckiego „Nakarm 
psiaka zgarnij kwiatka”. W zamian za do-
starczenie karmy albo środków higienicz-
nych dla czworonogów przebywających 
w starogardzkim schronisku OTOZ Animals 
otrzymać można było sadzonki kwiatów, 
krzewów lub traw ozdobnych. 

Członkowie Stowarzyszenie 
od lat uczestniczą w  wielu 
miejskich, gminnych i  po-
wiatowych imprezach, czy-
niąc je bardziej atrakcyjnymi. 
Przy każdej nadarzającej się 
okazji dzielą się z  miesz-
kańcami swoją wiedzą i  do-
świadczeniem na temat 
ratownictwa medycznego. 
Można powiedzieć, że swoją 
postawą i  zaangażowaniem 
promują wizerunek motocy-
klisty, który pomaga, szanuje 
przepisy ruchu drogowego 
i krzewi zasady ratownictwa 
drogowego. Stowarzyszenie 
posiada największą liczbę 
Ratowników Drogowych Pol-
skiego Związku Motorowego 
w naszym regionie.
29 marca spotkali się w  Re-

członkowie Stowarzyszenia 
czynnie uczestniczyli. Po-
dziękowali za ich hojność, za 
wszystkie zrzutki, cegiełki 
i  duże wsparcie przy zaku-
pie nagród dla zwycięzców 
i uczestników turniejów.
Prezes Czapski podzięko-
wał również zaproszonym 

przekazali skromne podarun-
ki. W  zamian obaj otrzymali 
upominki z podziękowaniami 
za wsparcie i współpracę.
Spotkanie było pełne wspo-
mnień i  podziękowań. Wy-
różnieni zostali najbardziej 
aktywni członkowie klubu. 
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Gości przywitała Emilia 
Poziemska, dyrektor 

Miejskiego Przedszkola Pu-
blicznego nr 10 „Słoneczna 
Kraina” które było organiza-
torem Przeglądu. Ze sceny 
podziękowała także wszyst-
kim nauczycielom za przygo-
towanie dzieci do występów.
- Dzięki ogromnemu zaan-
gażowaniu nauczycieli oraz 
rodziców, możemy podzi-
wiać wspaniałe choreogra-
fie i  talenty najmłodszych. 
Każdy występ to nie tylko 
pokaz umiejętności. To także 
dowód, że taniec jest piękną 
formą wyrażania emocji i bu-
dowania wspólnoty – mówiła 
dyrektor MPP nr 10. – Jest 
też sposobem na aktywne 
spędzanie czasu wolnego, bo 
jak wiecie, pozwala nam ode-
rwać się od telefonów i  ta-
bletów, a świat realny jest na 
pewno lepszy niż wirtualny.

Takie też cele postawili sobie orga-
nizatorzy XVI edycji konkursu na 

Kociewską Palmę Wielkanocną, które-
go podsumowanie odbyło się 12 kwiet-
nia w Publicznej Szkole Podstawowej 
nr 3 w Starogardzie Gdańskim. Udział 
w konkursie wzięli uczniowie nie tyl-
ko ze szkół starogardzkich, ale też z pla-
cówek w Bytoni, Jabłowie, Kokoszko-
wych, Osiecznej, Suminie i Rokocinie. 
Swoje dokonania zaprezentowało 40 
uczestników. Jury pod przewodnictwem 
pomysłodawczyni i głównej organizatorki 
wydarzenia pani Jolanty Cegłowskiej oce-
niało prace w dwóch kategoriach: klas I-IV 
oraz V-VIII. W ocenie brano pod uwagę 
zgodność z regulaminem, dobór i różno-
rodność materiałów, staranność wykona-
nia, pomysłowość i ogólne wrażenia este-
tyczne.
Spotkanie uświetniły występy muzyczne 
uczniów klas piątych i szóstych oraz recy-
tacje w gwarze kociewskiej przygotowane 
przez uczniów klas trzecich PSP nr 3. 

Mali aktorzy, przebrani 
za zajączki, kurczaczki 

i  wiosenne kwiaty, zapre-
zentowali barwne scenki na-
wiązujące do tradycji Świąt 
Wielkanocnych, wzbudzając 
uśmiech i wzruszenie wśród 
zebranych gości.
W ramach integracji i współ-
pracy lokalnej, na wydarzenie 
zaproszono uczniów z pobli-
skich szkół podstawowych 
– PSP 8 i PSP 4. Goście z za-
interesowaniem oglądali 

Tradycyjnie i pięknie
Jednym z najbardziej barwnych zwiastunów wielkanocnych świąt są palmy 
wielkanocne, przygotowane z suszonych kwiatów, traw, zbóż, czy gałązek 
krzewów. W ich tworzenie angażują się często całe rodziny. To piękny zwy-
czaj pozwalający nie tylko kultywować tradycje regionalne, rozwijać inwencję 
twórczą i kreatywność, ale również integrować społeczność naszego miasta 
i powiatu.

Przegląd Tańców Dziecięcych
W Sali Kina Sokół podziwiać mogliśmy roztańczone dzieci. 26 marca podczas objętego 
honorowym patronatem Prezydenta Miasta Janusza Stankowiaka XII Przeglądu Tańców 
Dziecięcych pn. „Witajcie w naszej Bajce. Bajkowa muzyczka” zaprezentowały się przed-
szkolaki z 10 placówek.

Występom przyglądali się 
m.in. Zastępca Prezydenta 
Miasta ds. społecznych Ma-
ciej Kalinowski, Przewod-
nicząca Rady Miasta Anna 
Benert oraz Sekretarz Miasta 
Zbigniew Toporowski. 
Swoje umiejętności scenicz-
ne zaprezentowały dzieci 
z takich przedszkoli jak: Miej-
skie Przedszkole Publiczne 
Nr 8 „Bajeczka”, Miejskie 
Przedszkole Publiczne nr 2 

z Oddziałami Integracyjnymi, 
Przedszkole „Aniołek”, Miej-
skie Przedszkole Publiczne 
nr 10 „Słoneczna Kraina, MPP 
nr 3 „Miś Uszatek”, Miejskie 
Przedszkole Publiczne nr 
4 „Tęczą Malowane”, Miej-
skie Przedszkole Publiczne 
nr 6 „Modraczek”, Publiczne 
Przedszkole „Przylesie”, MPP 
nr 1, MPP nr 5 im. Janusza 
Korczaka.  

W oczekiwaniu na Wielkanoc
Tuż przed Świętami Wielkanocnymi w Miejskim Przedszkolu Publicznym  Nr 6 „Modraczek” 
odbyło się wielkanocne przedstawienie przygotowane przez dzieci z grupy Tulipany oraz 
ich nauczycielki Marię Erdanowską i Karolinę Krzyżyńską.

występy, a wielu z nich z no-
stalgią wspominało własne 
przedszkolne lata. Przedsta-
wienie było nie tylko okazją 
do dobrej zabawy, ale także 
do wspólnego przeżywania 
świątecznego klimatu.
Niespodzianką dla wszyst-
kich dzieci była wizyta wiel-
kanocnego zajączka, który 
pojawił się tuż po części ar-
tystycznej. Zajączek przywi-
tał dzieci z szerokim uśmie-
chem i  koszykiem pełnym 

czekoladowych jajek, któ-
rymi chętnie częstował za-
równo przedszkolaki, jak i ich 
starszych kolegów.
Dyrektor MPP 6 „Modraczek” 
Agnieszka Radimonas zło-
żyła wszystkim serdeczne 
świąteczne życzenia. Wy-
darzenie spotkało się z  bar-
dzo pozytywnym odbiorem 
i z pewnością na długo pozo-
stanie w pamięci wszystkich 
uczestników. 

Wśród nagrodzonych znaleźli się:
Celina Wrzałkowska PSP Jabłowo
Anna Siemieńska PSP Jabłowo
Kornelia Holc PSP Sumin
Michalina Brandt PSP Sumin
Oskar Zieman ZSP Osieczna
Paulina Pryl PSP Kokoszkowy
Filip Mikołajewski PSP Bytonia
Dominik Głodek PSP 2 Starogard Gd.
Damian Chwarzczyński PSP 2 Starogard Gd.
Róża Baniewska PSP 3 Starogard Gd.
Magda Zabrocka PSP 3 Starogard Gd.
Jędrzej Szwarc PSP 3 Starogard Gd.
Jerzy Idzikowski PSP 3 Starogard Gd.
Roksana Grabowska PSP 3 Starogard Gd.
Kacper Duzowski PSP 3 Starogard Gd.
Sebastian Szapucki PSP 3 Starogard Gd.

Wyróżnienia otrzymali:
Antonina Potocka PSP Sumin
Julia Podolska PSP Jabłowo
Zuzanna Sikora PSP Rokocin
Aleksandra Modrzejewska PSP 3 Starogard Gd.
Róża Bruniecka PSP 3 Starogard Gd.
Mateusz Galewski PSP 3 Starogard Gd.
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W sobotni wieczór sala widowi-
skowa SCK szybko wypełniła 
się miłośnikami teatru. Na za-

proszenie Starogardzkiego Centrum Kul-
tury do Starogardu przyjechały ze swoją 
sztuką dwie wyjątkowe aktorki teatralne 
i filmowe –  Joanna Szczepkowska i Dorota 
Landowska. Ta druga to starogardzianka. 
Swoje pierwsze teatralne kroki stawia-
ła właśnie w Starogardzie Gdańskim pod 
czujnym okiem Ireneusza Ciecholewskie-
go. Dzisiaj zachwyca swoim talentem wi-
dzów Teatru Narodowego w Warszawie.
Przedstawienie, które zaprezentowały 
gościnnie mieszkańcom Starogardu, to 
opowieść o spotkaniu dwóch kobiet, które 
prawdopodobnie nigdy by się nie spotka-
ły, gdyby nie przypadek. Kunszt aktorski, 
warsztat, doświadczenie oraz inteligent-
ny tekst sprawiły, że w tej szpitalnej nu-

Teatralna uczta
Dorota Landowska i Joanna Szczepkowska – dwie znakomite polskie aktorki 
– 29 marca zapewniły mieszkańcom Starogardu niesamowitą dawkę emo-
cji. Doskonale zagrana przez nie na scenie Starogardzkiego Centrum Kultury 
sztuka pt. „Separatka” na długo pozostanie w pamięci widzów. Nie tylko ze 
względu na mistrzowską grę aktorską. Dużą rolę odegrał znakomity – bardzo 
na czasie  — tekst, którego autorką jest Joanna Szczepkowska, również re-
żyserka przedstawienia.  

realia, gdzie oświecona galaktyka Andro-
medy spotkała się z ciemnym Siedmiogro-
dem. Publiczność reagowała żywiołowo 
i nie obeszło się bez braw podczas trwania 
spektaklu. 
Joanna Szczepkowska — autorka scena-
riusza i reżyserka w mądry i niezwykle 
inteligentny sposób opisała tzw. wojnę 
polsko-polską. Pod pozorem lekkiej for-
my komediowej przemyciła przenikliwą 
prawdę o naszej rzeczywistości – pełnej 
podziałów, fobii i wzajemnych niechęci.
Ten spektakl nie tylko rozbawił widzów, 
z pewnością wielu poruszył i wzruszył, 
zostawiając w głowach wiele przemyśleń 
i refleksji. Owacje na stojąco tylko po-
twierdziły uznanie dla gry aktorskiej i siły 

przekazu tej małej formy teatralnej. 
- To była uczta dla ducha — powiedział po 
przedstawieniu prezydent miasta Janusz 
Stankowiak.  - Wieczór w teatrze to zawsze 
wyjątkowe przeżycie, ale dzisiejszy spek-
takl sprawił nam podwójną radość. Raz, 
że mogliśmy w Starogardzie obejrzeć tak 
dobre przedstawienie, nagrodzone Grand 
Prix podczas III Festiwalu Sztuki Aktorskiej 
„Teatropolis” w Łodzi  -„Separatkę”.  Po 
drugie, że wystąpiła w nim nasza krajanka. 
Dorota urodziła się i wychowała w Staro-
gardzie Gdańskim. Zagrała mistrzowsko. 
Obie panie zagrały znakomicie, niezwy-
kle prawdziwie oddając dramaturgię tego 
dość dziwnego spotkania w sali szpitalnej 
dwóch jakże odmiennych charakterem 
kobiet. Dorota Landowska po raz kolejny 
udowodniła, że Starogard Gdański to mia-
sto, w którym rodzą się wielkie gwiazdy! 
Jej talent, charyzma i aktorska precyzja 
napawają nas dumą.  Bardzo dziękuję za 
ten wieczór pełen wzruszeń i refleksji — 
spuentował Prezydent.
Po spektaklu obie aktorki spotkały się 
z widzami. W kuluarach Dorota Landow-
ska podziękowała Prezydentowi Miasta, 
Przewodniczącej Rady Miasta Annie Be-
nert oraz dyrektor SCK Ewie Roman za za-
proszenie.
- To była wielka przyjemność zagrać w ro-
dzinnym mieście. Dziękuję wszystkim, 
którzy nam w tym dopomogli, za możli-
wość spotkania się z bliskimi i przyjaciół-
mi. Dziękuję za moc wzruszeń, których to 
spotkanie mi przysporzyło - powiedziała 
aktorka Teatru Narodowego. 

Występy „Utalento-
wanych” podziwiała 

Przewodnicząca Rady Mia-
sta Starogard Gdański Anna 
Benert, która także wręczyła 
nagrodę główną w  kategorii 
muzyczno-wokalnej. Pre-
zydenta Miasta Starogard 
Gdański reprezentowała na-
czelnik Wydziału Informacji 
Społecznej Renata Połom-
ska. Wśród zaproszonych 
gości pojawił się także Prze-
wodniczący Komisji Kultu-
ry i  Promocji Miasta Marcin 
Lempkowski.
Poza zwycięzcami i  wyróż-
nionymi w  poszczególnych 
kategoriach w finale VIII edy-
cji konkursu „Utalentowani” 
zaprezentowali się także:

Oni mają talent
Aż 22 występy mogła podziwiać publiczność podczas fi-
nału VIII edycji konkursu „Utalentowani – pokaż swój ta-
lent z Bankiem Spółdzielczym w Starogardzie Gdańskim”. 
W kategorii taneczno-artystycznej (grupa) wyróżnienie tra-
fiło do duetu Pola Princ i Aleksandra Jaworska, a nagroda 
główna do UKS Kociewie. W kategorii taneczno-artystycz-
nej trzecie miejsce zajęła Laura Kurkowska, drugie Nadia 
Joniec, a  zwyciężczynią została Sandra Lewandowska. 
W  kategorii muzyczno-wokalnej trzecie miejsce zajęła 
Maja Kwiatek, drugie Maria Gosz, a za najlepszą wokalistkę 
jury uznało Adriannę Sikorę.

dzie, w której de facto „nic się nie dzieje”, 
przez bite dwie godziny kipiało od emocji. 
Ze sceny boleśnie wylewały się polskie 

W  kategorii muzyczno-wo-
kalnej: Karolina Hinz, Agata 
Jackowska, Zespół Progres, 
Maja Sender, Wiktoria Szyfel-
bein, Lucyna Górecka, Chór 
Uniwersytetu Trzeciego 
Wieku, Agata Kwaśniewska, 
Elżbieta Witczak.

W  kategorii taneczno-arty-
stycznej: Laura Janca, Ma-
ximilian Kołodziejczyk, Ana-
stazja Mamczenko.

W  kategorii taneczno-ar-
tystycznej (grupa): Zespół 
Świetliki, Baletnice z  SCK 
(grupa najstarsza).

– Serdecznie gratuluję wy-
stępów Wam wszystkim. 

Byliście zjawiskowi. Gościem 
specjalnym wieczoru był 
Dominik Arim, który nie tak 
dawno reprezentował nasz 
kraj w  Konkursie Eurowizja 
Junior. Dominik także był 
uczestnikiem konkursu „Uta-
lentowani”. I wiecie co? Wca-
le go wtedy nie wygrał, więc 
jeżeli nawet dzisiaj nie wy-
graliście, czy nie zostaliście 
wyróżnieni w swojej katego-
rii, to jeszcze nie oznacza, że 
przed Wami nie otworzą się 
kolejne drzwi, czego z całego 
serca Wam życzę –  powie-
działa dyrektor Starogardz-
kiego Centrum Kultury Ewa 
Roman.
Organizatorem wydarzenia 
było: Starogardzkie Cen-

trum Kultury, partnerem 
miasto Starogard Gdański, 
sponsorem tytularnym Bank 
Spółdzielczy w  Starogar-
dzie Gdańskim, a sponsorem 
głównym Zakłady Farma-
ceutyczne POLPHARMA S.A. 
Pozostałymi sponsorami 
były: ZUOK Stary Las, STAR
-WiK Przedsiębiorstwo Wo-
dociągów i Kanalizacji w Sta-
rogardzie Gdańskim, Broker, 
Przedsiębiorstwo Usług Ko-
munalnych „STARKOM”, Gmi-
na Starogard Gdański oraz 
Nadleśnictwo Starogard. 
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To już 15. Memoriał naszego wiel-
kiego boksera i trenera – Zbigniewa 
Rompy. Tych zawodów nie byłoby, 

gdyby nie wytężona, konsekwentna praca 
prezesa i trenera KS Ring Kociewie Łukasza 
Rusiewicza, a także gdyby nie wielolet-
nie wsparcie finansowe Henryka Kinde-
ra. Życzę Państwu, żebyście z tej imprezy 
wynieśli poczucie, że boks to wspaniała 
dyscyplina sportu – powiedział Zastępca 
Prezydenta Miasta Starogard Gdański ds. 
Społecznych Maciej Kalinowski.
Podziękowania za 15-letnie wsparcie tur-
nieju i sekcji otrzymali: Prezydent Miasta 
Starogard Gdański Janusz Stankowiak, 

Święto boksu w Starogardzie
Zawodnicy z 11 klubów wzięli udział w XV Memoriale Zbigniewa Rompy, który odbył się 29 marca w Hali Sportowej 
im. Gerarda Podolskiego. Prezes i trener KS Ring Kociewie Łukasz Rusiewicz podziękował osobom, które przez 15 lat 
wspierały organizację wydarzenia.

Zastępca Prezydenta Miasta ds. Społecz-
nych Maciej Kalinowski, poseł na Sejm RP 
Patryk Gabriel (w imieniu posła podzięko-
wanie odebrał Dyrektor Biura Poselskiego 
Andrzej Grabowski), Starosta Starogardz-
ka Wioleta Strzemkowska-Konkolewska, 
Henryk Kinder, Piotr Szczeblewski, Grze-
gorz Kinder, Piotr Rosenkiewicz, Maciej 
Mostowy, Łukasza Oerlich, prezes Star-
komu Rafał Głodek, Roberta Olżyński, To-
masz Użlis, Oskar Brucki oraz Skarszewski 
Klub Biznesu i Jerzy Suchomski.
Dodatkowe podziękowania za pomoc 
w promocji boksu i KS Ring Kociewie trafi-
ły do burmistrza Skarszew Jacka Pauliego, 

ner klubu Łukasz Rusiewicz oraz trener KS 
Ring Kociewie Tomasz Zaborowski. Leka-
rzem zawodów od wielu lat jest doktor Ka-
rol Szymerowski.
Z ramienia Pomorskiego Okręgowego 
Związku Bokserskiego na zawodach obec-
ni byli: Roman Ślagowski, prezes POZB, 
Jarosław Rydzewski, Wiceprezes POZB, 
Członek Polskiego Związku Bokserskiego, 
Mirosław Kaźmierski – Wiceprezes POZB 
oraz Sławomir Kozłowski – Wicepre-
zes POZB ds. kontaktu z klubami. Sędzią 
głównym zawodów był Józef Łysak. Sę-
dziował także Krzysztof Warczyński.
Pierwszą walkę turniejową stoczył Mistrz 
Europy do lat 14, do 90 kg, zawodnik 
klubu Orkan Lębork, pochodzący z No-
wej Wsi Lęborskiej: Jakub Wojnicz (vs. 
zawodnik Ring Kociewie). Jednym z sę-
dziów turnieju był sędzia Jakub Gittlin, 
wielokrotny uczestnik programu Ninja 
Warrior Polska.  

Rezerwacja zakupu książki oraz inne wpłaty będą możliwe 
tylko do 31 maja 2025 r. Po upływie tego terminu konto do-

celowe straci ważność. 
– Taka decyzja została podjęta, gdyż zbiórka środków nie 
przyniosła spodziewanych efektów. Ogłoszenie wyniku kon-
kursu na tytuł książki nastąpi przed jej wydrukowaniem. Ter-
min jeszcze nie jest znany – mówi reprezentant zespołu autor-
skiego Zbigniew Schwarz. 

Utrata ważności konta
Trwają prace nad książką o  ponad 100-letniej historii 
futbolu w królewskim mieście Starogard. Zespół autor-
ski zbiera fundusze na jej wydanie.

Po ośmiu zaciętych meczach 
wyniki klasyfikacji przed-

stawiały się następująco: 
Kategoria średnia: I  miejsce - 
Sprint ODZ; Kategoria starsza: 
I miejsce - FC Grizzli, II miejsce 
- Dziadki z Teksasu, III miejsce 
- Los Komandos, IV miejsce - 
Koty, V miejsce - Snickersi. 

Sportowe emocje
5 kwietnia Młodzieżowa Rada Miasta wraz z projektem Vibe-
Life zorganizowała pełne adrenaliny, rywalizacji i  świetnej 
atmosfery zawody w koszykówce. 

wójta Gminy Kaliska Sławomira Janickiego 
oraz Łukasza Kottlewskiego.
W turnieju udział wzięli zawodnicy takich 
klubów, jak: KS Ring Kociewie, SKB Czar-
ni Słupsk, Nowi Boxing Polnica, Bokser 
Chojnice, Mazur Boxing Słupsk, Czarni 
Słupsk, Orkan Lębork, Sako Gdynia, Bom-
bardier Gdynia, Tedi Boxing Luzino oraz 
Sparta Złotów.
Za przygotowanie zawodników KS Ring 
Kociewie odpowiedzialni byli prezes i tre-

– Wielkie dzięki dla dyrek-
cji i  obsługi PSP 8 za pomoc 
i wsparcie w organizacji wyda-
rzenia. Serdeczne podzięko-
wania dla naszych niezawod-
nych ratowników – Zbigniewa 
Malinowskiego i Pawła Ossow-
skiego. Czuliśmy się z  Wami 
bezpiecznie. Dziękujemy rów-

nież sędziom – Augustynowi 
Andrearczykowi i  Patrykowi 

Zienkiewiczowi – za sprawie-
dliwą ocenę i czujne oko. Wiel-
kie brawa dla kibiców, wśród 
których znaleźli się Janusz 
Stankowiak – Prezydent Mia-
sta Starogard Gdański, Anna 
Benert – Przewodnicząca Rady 
Miasta Starogard Gdański, 
Maciej Kalinowski – Zastępca 
Prezydenta Miasta ds. Spo-
łecznych i Marcin Lempkowski 
– Przewodniczący Komisji Kul-
tury Rady Miasta. To był dzień 
pełen emocji, który na długo 
zostanie w  naszej pamięci – 
podsumowali członkowie Mło-
dzieżowej Rady Miasta. 
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14 kwietnia podpisał Pan umowę z klubem SKS 
Sportowa S.A., obejmując tym samym funkcję 
prezesa. Była to trudna decyzja?
Bardzo trudna. Całe życie prywatne i zawo-
dowe związane jest z Kołobrzegiem. Tam się 
urodziłem i wychowałem. Tam też urodził się 
mój synek. Trudność tej decyzji związana była 
przede wszystkim z przeprowadzką, a tym sa-
mym z całkowitą zmianą życia mojej rodziny. 
Niemniej poza oczywistym, delikatnym stre-
sem, czuję dużą dozę ekscytacji na myśl o pracy 
na rzecz klubu ze Starogardu.

Śledził Pan wcześniej poczynania drużyny Ko-
ciewskich Diabłów?
Oczywiście. Od kilku lat klub ze Starogardu re-
gularnie rywalizował z moim dotychczasowym 
klubem z Kołobrzegu. Doskonale orientuję się 
w osiągnięciach klubu i ich wynikach na prze-
łomie wielu lat. Nawet ze wcześniejszej, naszej 
ekstraklasowej rywalizacji.

Ma Pan już konkretny plan działania?
Jak najszybciej poznać klub od środka, ludzi, 
którzy współpracują na rzecz jego sukcesów, 
a także najszybciej jak to tylko możliwe zbu-
dować zespół, który w przyszłym sezonie przy-
niesie kibicom dużo radości. Nie będzie to ła-
twe zadanie, ale zrobię wszystko, aby właśnie 
tak się stało.

Czy kibice mogą spodziewać się ważnych 
zmian?

Organizacyjnie, przynajmniej na początku 
zmiany będą niewielkie. Chcę poznać ludzi 
pracujących na rzecz klubu i samodzielnie oce-
nić ich pracę w trakcie sezonu. Pod względem 
sportowym kluczem jest podpisanie kontraktu 
z najlepszym jak to tylko możliwe trenerem, 
a następnie zbudowanie mocnej kadrowo dru-
żyny. 

Co chciałby Pan osiągnąć wraz z klubem SKS 
Sportowa S.A.?
Chcę każdego roku poprawiać wynik sporto-
wy. Oczywiście, zależy on od wielu elementów, 
a nie na wszystkie mamy wpływ. Niemniej jed-
nak taki klub jak SKS corocznie powinien rywa-
lizować w fazie play-off, bijąc się o jak najwyż-
sze cele.  

Absolwent Wydziału Prawa i Admi-
nistracji na Uniwersytecie Gdań-

skim, pasjonat i miłośnik koszykówki, 
dotychczasowy wiceprezes klubu Sen-

Chcę każdego roku 
poprawiać wynik sportowy
Rozmowa z Michałem Jaczyńskim, nowym prezesem SKS Sportowa 
S.A.

SKS ma nowego prezesa
W poniedziałek 14 kwietnia Przewodniczący Rady Nadzorczej SKS Sportowa 
S.A. podpisał umowę z nowym sternikiem klubu. Został nim były wiceprezes 
Sensation Kotwica Port Morski Kołobrzeg Michał Jaczyński.

sation Kotwica Port Morski Kołobrzeg 
Michał Jaczyński objął stery klubu SKS 
Sportowa S.A. Na stanowisku prezesa 
klubu zastąpił Jarosława Drewę, który 

pełnił tę funkcję nieprzerwanie od 2020 
roku.
Umowę, która obowiązuje od 14 kwiet-
nia z nowym prezesem podpisał prze-
wodniczący Rady Nadzorczej Marcin 
Fulbiszewski. Podczas rozmowy z pre-
zydentem miasta Januszem Stankowia-
kiem, Michał Jaczyński przyznał, że jest 
gotowy na nowe wyzwania.
- Liczę na dobrą współpracę. Ciekawy 
jestem tego miasta, ludzi i nowych za-
dań, które otwierają się przede mną - 
powiedział.
Prezydent pogratulował mu otrzymane-
go stanowiska.
- Wierzymy w Pana determinację 
a przede wszystkim w nową kartę hi-

storii kociewskiego klubu SKS Fulimpex 
Starogard - dodał.
Na koniec wspólnie z zastępcą ds. Spo-
łecznych Maciejem Kalinowskim oraz 
przewodniczącą Rady Miasta Anną Be-
nert podziękowali dotychczasowemu 
prezesowi Jarosławowi Drewie.
- To ja bardzo dziękuję za te 5 lat pra-
cy na rzecz starogardzkiego klubu. Moja 
kadencja dobiegła końca, ale moje serce 
na zawsze pozostanie przy Kociewskich 
Diabłach, bez względu na to, co szy-
kuje dla mnie los. Jeszcze raz dziękuję 
wszystkim, którzy mnie wspierali, wła-
dzom miasta, sponsorom, zawodnikom 
i trenerom - powiedział ustępujący pre-
zes klubu.  

NOWY PREZES 
PRZEDSTAWIŁ NAJWAŻNIEJSZE
PUNKTY ROZWOJU KLUBU
ODBUDOWA RELACJI Z KIBICAMI
Moim priorytetem będzie przywrócenie zaufania kibiców. Planuję działania oparte 
na otwartości i wspólnej odpowiedzialności za klub. Zaproponuję odcięcie obecnej 
sytuacji grubą kreską i próbę stworzenia relacji, w której obie strony będą patrzyć 
w tym samym kierunku. Oczywiście, w takiej sytuacji musi występować wzajemny 
szacunek i realizacja wzajemnych ustaleń.

WZMOCNIENIE ZAUFANIA DO ZARZĄDU I ZESPOŁU
Naszym celem jest odbudowa zaufania do osób zarządzających i zespołu. Kluczowe 
będzie postawienie na jasną, transparentną komunikację. Kibic ma prawo do real-
nych informacji na temat swojego klubu, bez zbędnych zabiegów PR-owych, czy ucie-
kania od odpowiedzialności i trudnych tematów.

WZMOCNIENIE POZYCJI SPORTOWEJ
Sportowa jakość pozostaje fundamentem klubu. Wyniki sportowe są najlepszym 
budulcem marki oraz magnesem do pozyskiwania nowych partnerów. Wobec tego, 
moim podstawowym celem będzie coroczny progres sportowy klubu, co potwierdzi 
obranie właściwej strategii oraz podejmowanie skutecznych decyzji. Aby to uzyskać, 
niezbędnym będzie sukcesywne poprawianie jakości wśród zarówno kadry trener-
skiej, zawodniczej, ale także zaplecza sportowo-organizacyjnego.

ROZWÓJ AKADEMII I MŁODYCH TALENTÓW
Ścisła współpraca z zespołami młodzieżowymi. W każdym roku, przy budowaniu 
składu na kolejny sezon, będziemy chcieli znajdować miejsca dla najbardziej wy-
różniających się młodych zawodników. Ich celem będzie wyciąganie jak największej 
wiedzy ze współpracy z doświadczonymi kolegami, trenerami, a także walka o swoje 
pierwsze minuty w seniorskim zespole.

WSPÓŁPRACA ZE ŚRODOWISKIEM BIZNESOWYM
Moim planem jest odbudowanie zaufania partnerów oraz stworzenie nowoczesnych 
modeli współpracy sponsorskiej. Chcemy być klubem, który inspiruje, łączy i dostar-
cza realnej wartości marketingowej. Chcemy stworzyć otoczenie partnerów, którzy 
czerpią korzyści nie tylko z promowania swojej marki, ale również, nawiązując kon-
takty biznesowe, rozwijają realnie swoje przedsiębiorstwa.

SPOŁECZNA MISJA KLUBU
Klub to nie tylko wyniki – to społeczność. Będziemy aktywnie uczestniczyć w życiu
miasta, organizując wydarzenia edukacyjne, sportowe i charytatywne, które umocnią 
naszą pozycję jako odpowiedzialnego partnera lokalnego. Będziemy widoczni w prze-
strzeni miejskiej. Chcę, aby SKS był marką, którą można się chwalić i z radością utoż-
samiać. 

SPORT
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Rodzinny Bieg Szpę-
gawski po raz kolejny 

niósł ze sobą szczytny cel 
– wsparcie leczenia Agat-
ki Glazy, starogardzianki 
u której zdiagnozowano 
młodzieńcze idiopatyczne 
zapalenie stawów. 
Bieg na milę był szansą 
dla młodych zawodników 
i zawodniczek, aby spraw-

41. Bieg Szpęgawski z AQ
Prawie 600 uczestników pokonało 5-kilometrową, atestowaną trasę 41. Bie-
gu Szpęgawskiego z AQ. 

dzić swoje umiejętności 
w rywalizacji na najwyż-
szym poziomie. Na starcie 
pojawiło się 61 biegaczy. 
Najszybsi w swoich ka-
tegoriach okazali się Bar-
tosz Pipiórka z Somonina 
z czasem 4:57.77 i Maja 
Marszewska z Hopowa 
(5:07.59). W klasyfikacji 
generalnej biegu głów-

nego pierwszy na mecie 
był Krystian Zalewski 
z klubu UKS Barnik Gole-
niów z czasem 14:09:17. 
Wśród pań najlepsza oka-
zała się Beata Niemyska 
z LKS Zantyr Sztum 
z wynikiem 16:41:21. 
Szczegółowe wyniki znaj-
dziecie na stronie elek-
tronicznezapisy.pl. 

INWESTYCJE

Hala będzie miała odnowiony parkiet
2 kwietnia w obecności Prezydenta Miasta Marzena Klein dyrektor Ośrodka Sportu 
i Rekreacji podpisała umowę z wykonawcą renowacji parkietu w Hali Miejskiej im. 
Andrzeja Grubby. Zadaniem Salonu Podłóg Bergson z Białoborza będzie odnowienie 
parkietu oraz wymalowanie 12 boisk. Prace rozpoczną się w czerwcu i potrwają do 
połowy lipca. Wartość tego zadania to prawie 140 tys. zł. 

Cieszymy się, że po 15 latach intensyw-
nego jej użytkowania, hala doczekała 

się ponownej modernizacji. Oprócz reno-
wacji parkietu, w hali wymienione zostanie 
oświetlenie na energooszczędne typu LED 
- powiedziała dyrektor OSiR Marzena Klein.
W  lutym Miasto w  porozumieniu z  Ośrod-
kiem Sportu i  Rekreacji ogłosiło przetarg 
na renowację parkietu hali. Wolę wykonania 
tego zadania zgłosiło aż dwanaście pod-

miotów. Ostatecznie wygrała firma z Biało-
borza koła Tarnowa.
2 kwietnia Krzysztof Góra właściciel Salonu 
Podłóg Bergsona przyjechał do Starogardu, 
aby na miejscu podpisać umowę z dyrektor 
Ośrodka Sportu i  Rekreacji Marzeną Klein. 
Świadkiem jej podpisania był Prezydent 
Miasta Janusz Stankowiak, który spotkanie 
wykorzystał, by dowiedzieć się szczegółów 
czekającego wykonawcę zdania. 

Akcja promocyjna Akademii Piłkarskiej DEYNA już nabrała rozpędu. Teraz trwa po-
wolne odliczanie do rozpoczęcia procesu rekrutacyjnego.  

- Oferta Akademii Piłkarskiej DEYNA skierowana jest do zawodników oraz zawodniczek 
z roczników 2013-2021. Poza sekcją chłopięcą w naszej Akademii powstanie również 
sekcja dziewczęca oraz prowadzone będą zajęcie Football Baby - dzieci w wieku 2-4 lata 
z aktywnym udziałem rodzica – mówi Karol Kolasiński. – Nasza oferta skierowana jest 
również do dzieci spoza Starogardu Gdańskiego. Jesteśmy pewni, że grupa trenujących 
zawodników oraz zawodniczek z Gminy Starogard Gdański będzie spora.
Start zapisów do starogardzkiej Akademii Piłkarskiej DEYNA nastąpi już 4 maja o godzi-
nie 12:00. Punktem kulminacyjnym procesu rejestracyjnego będą Dni Talentów, będące 
swoistymi testami piłkarskimi. 
- W Akademii Piłkarskiej DEYNA nabory są otwarte dla wszystkich zainteresowanych. 
Jesteśmy gotowi na przyjęcie ponad 400 zawodników, tak aby utrzymać maksymalną 
jakość szkolenia w grupach zaawansowanych - 24 zawodników na dwóch licencjono-
wanych trenerów w każdej grupie – dodaje Grzegorz Wolski. - Selekcja na poszczególne 
grupy podzielone pod kątem umiejętności nastąpi po testach sprawnościowych, które 
odbędą się w dniach 10-20 czerwca. Grupy będą podzielone względem umiejętności na 
zaawansowaną, średniozaawansowaną, początkującą.
Akademia zaprasza dzieci z roczników 2013–2019, które chcą rozwijać swoje umiejętno-
ści w profesjonalnych warunkach. Chłopcy z roczników 2020–2021 zostaną zapisani bez 
testów podobnie jak dziewczynki z roczników 2013–2020, dla których  stworzona zosta-
nie osobna sekcja.  

Akademia rozpoczyna nabór
Akademia Piłkarska DEYNA przygotowuje się do działań stricte 
szkoleniowych, na co czekają nie tylko rodzice, ale przede wszyst-
kim ich pociechy, które już wkrótce będą mogły zasilić szeregi 
Akademii, której działalność koordynują trenerzy Grzegorz Wolski 
i Karol Kolasiński. 

Ciekawie zapowiada się grupa Football Baby, w której przewidziano zajęcia dla malusz-
ków z aktywnym udziałem rodzica. Podczas testów dzieci wykonają zadania sprawno-
ściowe oraz techniczne. Każde dziecko zostanie przypisane do grupy odpowiedniej do 
poziomu umiejętności.
Niezależnie od wyniku każde dziecko zostanie zaproszone na treningi Akademii Piłkar-
skiej DEYNA. Wyniki zostaną ogłoszone na stronie internetowej AP Deyna do 29 czerw-
ca, a w lipcu odbędą się spotkania informacyjne, podczas których omówione zostaną 
wyniki testów, organizacja sezonu oraz rozwój dzieci w Akademii.
Jak już wiadomo treningi będą prowadzić licencjonowani trenerzy piłki nożnej oraz prze-
szkoleni trenerzy-asystenci.
- Kadra trenerska jest już praktycznie skompletowana. Zależy nam na odpowiedniej ja-
kości oraz liczbie trenerów, aby realizować naszą filozofię o profesjonalnym szkoleniu 
zawodników z  naszej Akademii. Tylko w  ten sposób będziemy w  stanie maksymalnie 
podnieść umiejętności każdego z  naszych zawodników jednocześnie dobrze się przy 
tym bawiąc – mówi Karol Kolasiński.
- Akademia Piłkarska DEYNA będzie profesjonalnym ośrodkiem treningowym z nowo-
czesnym zapleczem treningowym, do którego zaliczają się świetne obiekty OSiR-u czy 
Centrum Sportowo-Edukacyjne im. Kazimierza Deyny. Zapraszamy do obserwowania 
naszych social mediów oraz strony internetowej. Będzie tam pojawiać się mnóstwo cie-
kawych informacji – dodaje Grzegorz Wolski.  
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Prezydent Miasta Starogard Gdański ogłasza
I PRZETARG USTNY NIEOGRANICZONY

na sprzedaż garażu murowanego o powierzchni 16,24  ul. Romualda Traugutta Starogard Gdański (działka nr 4/91 obręb 12 powierzchnia 19 m2 księga wieczysta nr GD1A/00024974/9)
cena wywoławcza (zwolniony z podatku VAT) – 40 000,00 zł
wadium w wysokości 4 000,00 zł
postąpienie minimalne 400,00 zł
Przeznaczenie w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego C1.4.MW.1 - tereny zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej; dopuszcza się jako funkcje uzupełniające: usługi, parkingi, 
garaże w tym zbiorcze.
Dostęp do drogi publicznej gminnej ul. Romualda Traugutta odbywa się poprzez działkę nr 4/165 w obrębie 12, stanowiącą własność Gminy Miejskiej Starogard Gdański (księga wieczysta 
nr GD1A/00024974/9). Nieruchomość wolna jest od obciążeń i zobowiązań (brak wpisów w dziale III i IV księgi wieczystej).
Przetarg odbędzie się dnia 14 maja 2025 r. (środa) w sali 101 Urzędu Miasta Starogard Gdański ul. Gdańska 6 o godz. 10:00. Wadium w pieniądzu należy wnieść najpóźniej do 8 maja 2025 r. 
(czwartek) na konto Urzędu Miasta Starogard Gdański – Bank Spółdzielczy w Starogardzie Gdańskim Nr 83 8340 0001 0001 1400 2000 0005.
Wadium zostanie zaliczone na poczet ceny nabycia lub ulega przepadkowi w razie uchylenia się uczestnika, który wygrał przetarg, od zawarcia umowy.
13 maja 2025 r. (wtorek) w godzinach pracy Urzędu Miasta Starogard Gdański w pokoju nr 204 należy zgłosić się z dowodem osobistym i dowodem wniesienia wadium z zaznaczeniem nr działki 
w celu wydania karty zgłoszenia uczestnictwa w przetargu. W uzasadnionych przypadkach ogłaszający może odstąpić od przetargu w terminie nie późniejszym niż trzy dni od daty przetargu.
Dodatkowe informacje: tel. 58 5306076 Wydział Gospodarki Gruntami, Geodezji i Rolnictwa Urzędu Miasta ul. Gdańska 6, pokój 204, II piętro

Klub Radnych „Nasz Starogard” – w każdą środę w godz. od 15:00 do 16:00 
w Urzędzie Miasta, pok. 108.

Klub Radnych „Koalicja Obywatelska” – w każdy wtorek w godz. od 16:00 do 
17:00 w biurze poselskim posła na Sejm RP Patryka Gabriela, ul. Rynek 34/2.

Klub Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” – w każdy czwartek w godz. 17:00 – 
18:00 w Ratuszu Staromiejskim, ul. Rynek 1

Przewodnicząca 
Rady Miasta

Anna 
Benert

pełni dyżur w każdą środę w godz. od 15:30  
do 16:30 w Urzędzie Miasta, pok. 108
Możliwość spotkania po wcześniejszym umówieniu się
pod nr tel. 58 530 60 24 lub 58 530 60 25

Rada Miasta Starogard Gdański

Dyżury radnych

Oficjalna strona Rady Miasta Starogard Gdański
http://radamiasta.starogard.pl/

XII sesja Rady Miasta 16 kwietnia 2025 roku

Podjęte uchwały:
1. Uchwała w sprawie przyznania nagrody Rady Miasta Starogard Gdański dla naj-
lepszego strażaka Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Starogardzie 
Gdańskim oraz najlepszego strażaka Ochotniczej Straży Pożarnej w Starogardzie 
Gdańskim.
2. Uchwała w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Starogard Gdański wotum za-
ufania.
3. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozda-
niem z wykonania budżetu Gminy Miejskiej Starogard Gdański za 2024 rok.
4. Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta Starogard 
Gdański z tytułu wykonania budżetu za 2024 rok.
5. Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Miejskiej Starogard Gdański na 2025 
rok (zmiana 4).
6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gmi-
ny Miejskiej Starogard Gdański na lata 2025-2039 (zmiana 4).
7. Uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.
8. Uchwała w sprawie zaciągnięcia długoterminowych pożyczek.
9. Uchwała w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” 
na rok 2025.
10. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie powołania członków Rady Seniorów 
Gminy Miejskiej Starogard Gdański na lata 2024-2029.
11. Uchwała w sprawie uzyskania opinii Zarządu Powiatu Starogardzkiego w związku 
z zamiarem zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia ich przebiegu.
12. Uchwała w sprawie ustalenia regulaminu Miejskiej Hali Targowej w Starogardzie 
Gdańskim.
13. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zakresu i zasad przyznawania dotacji 
z budżetu Gminy Miejskiej Starogard Gdański na realizację zadań prowadzonych 
w formie gospodarki pozabudżetowej.
14. Uchwała w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 
i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących się na tere-
nie administracyjnym Gminy Miejskiej Starogard Gdański.

Z tej okazji pod po-
mnikiem przy ul. 

Chrztu Polski odbyły 
się uroczystości upa-
miętniające to wy-
darzenie. Delegacje 
na czele z  władzami 
miasta złożyły kwia-
ty, a  przemówienie 
wygłoszone przez 
Radnego Rady Mia-
sta Piotra Szubar-
czyka przypomniało 
o  znaczeniu Chrztu 
Polski jako funda-
mentu naszej kul-
tury, tożsamości 
i  tradycji narodowej. 

Obchody Święta Chrztu Polski
14 kwietnia obchodzimy Święto Chrztu Polski, ustanowione jako 
święto państwowe w 2019 roku. Tego dnia wspominamy symbo-
liczny początek polskiej państwowości oraz chrystianizacji, która 
miała miejsce w 966 roku za sprawą Mieszka I.

Na zakończenie 
wspólnie odśpiewa-
no „Rotę”, a modlitwę 
w  intencji Ojczyzny 
odmówił ks. Józef 
Pick. To piękna oka-

zja, aby wspólnie za-
trzymać się na chwilę 
refleksji nad naszą 
historią i  wartościa-
mi, które budowały 
Polskę przez ponad 

tysiąc lat.
Pomnik przy ul. 
Chrztu Polski odsło-
nięty został w  2019 
roku. Na jego awersie 
znajduje się rekon-
strukcja obrazu Jana 
Matejki przedstawia-
jącego chrzest przyj-
mowany przez księ-
cia Mieszka I. Nad nim 
znalazły się postacie 
Jezusa Chrystusa – 
Króla Wszechświata, 
św. Andrzeja Bobo-
li – patrona Polski 
oraz św. Wojciecha 
– patrona Starogar-
du Gdańskiego. Na 
rewersie znajduje się 
z  kolei Najświętsza 
Maria Panna – Kró-
lowa Polski. Jest to 
pierwszy w  Polsce 
pomnik upamiętnia-
jący chrzest Polski. 

Aby upamiętnić 
tragiczne wyda-

rzenia z Katynia licz-
ne delegacje złożyły 
wiązanki kwiatów 
pod zbiorową mogi-
łą ofiar znajdującej 
się na Cmentarzu 
przy ul. 2 Pułku 
Szwoleżerów Rokit-
niańskich. Modlitwę 
w intencji pomordo-
wanych poprowa-
dził dziekan dekana-
tu starogardzkiego, 
ks. Janusz Lipski, 
proboszcz Parafii 
św. Wojciecha. Z ko-
lei okolicznościo-
we przemówienie 
odczytał Grzegorz 
Szynkowski z  Wy-
działu Informacji 

Pamięci Ofiar Zbrodni Katyńskiej
W 85. rocznicę Zbrodni Katyńskiej oddano hołd ofiarom, składając kwiaty na ich grobie, 
pamiętając o tych, którzy zginęli z rąk sowieckiego reżimu. 

Społecznej Urzędu 
Miasta. 
- Zbrodnia ta miała 
się nigdy nie wydać, 
jednak gdy Niem-
cy zajęli te tereny, 
dokonali odkrycia 
masowych grobów 
polskich żołnierzy. 
Wiadomość ta obie-
gła świat 13 kwiet-
nia 1943 r. – czytał 
Grzegorz Szynkow-

ski. - Do lutego 
2022 roku żyliśmy 
w  przeświadczeniu, 
że narody Europy 
wyciągnęły wnioski 
z II Wojny Światowej 
i  że żaden naród już 
nigdy nie zaatakuje 
swojego sąsiada. 
Jak się okazało, nie 
wszyscy potrafią 
wyciągać wnioski 
z  historii. Od ponad 

trzech lat putinow-
ska Rosja prowadzi 
agresywną wojnę 
na terenie Ukrainy, 
terroryzując swoimi 
działaniami ludność 
cywilną. 
Złożono też kwiaty 
na grobowcu II Pułku 
Szwoleżerów Rokit-
niańskich w imię pa-
mięci ppłk Tadeusza 
Łękawskiego i  sym-
bolicznym grobie 
ppłk Józefa Trepto 
oraz gen. bryg. Kon-
stantyna Druckiego 
– Lubeckiego.
Ceremonię zakoń-
czyło wspólne od-
śpiewanie Roty. 
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Zgony

Zachęcamy do śledzenia oficjalnych kanałów informacyjnych miasta, gdzie zawsze znaleźć można rzetelne informacje. Bądź na bieżąco! 

tu wpisz swoje imię i nazwisko

Regulamin konkursu dostępny jest na stronie starogard.pl w zakładce „Komunikaty z urzędu”.  

1. Małgorzata Malkowska l. 66 
2. Daniela Breska l. 78 
3. Irena Galińska l. 85 
4. Barbara Gutowska l. 75 
5. Jan Dziubak l. 88 
6. Brunon Miszewski l. 81 

7. Danuta Resmer l. 72 
8. Mirosław Milewski l. 69 
9. Henryk Wojak l. 71 
10. Piotr Januszewski l. 64 
11. Maria Krawczyk l. 62 
12. Celina Seremak l. 65 

13. Józef Data l. 93 
14. Krystyna Gockowiak l. 83 
15. Kazimierz Kowalczyk l. 70 
16. Marek Wojciechowski l. 48 
17. Zofia Osowiecka l. 77 
18. Maria Wróbel l. 78 

19. Bronisława Płoszyńska l. 77 
20. Tomasz Brzuzy l. 46 
21. Daniela Flisikowska l. 76 
22. Maria Lass l. 69 
23. Jan Borkowski l. 80 
24. Elżbieta Felska l. 70 

25. Norbert Bronk l. 68 
26. Mariusz Pozorski l. 48 
27. Renata Zimny l. 81 
28. Zbigniew Czerniakiewicz l. 89 
29. Hanna Pawłowicz l. 62 

Bezpłatny Biuletyn Informacyjny Urzędu Miasta Starogard Gdański „STAROGARD.pl”, wydawca Gmina Miejska Starogard Gdański, adres: ul. Gdańska 6, 83-200 Starogard Gdński, redaktor naczelna: Małgorzata Rogala, druk: 
Polska Press sp. z o.o., ul. Domaniewska 45, 02-672 Warszawa, Dukarnia w Bydgoszczy, ul. Grunwaldzka 229, 85-438 Bydgoszcz. Kolportaż: Pomorska Dystrybucja Reklam Jarosław Witakowski, ul. Józefa Kleszczyńskiego 16, 
83-200 Starogard Gdański. Copyright © Gmina Miejska Starogard Gdański. Wszelkie prawa zastrzeżone. „STAROGARD.pl” ani żadna jego cześć, bez zgody wydawcy nie może być wykorzystana w systemach odtwarzalnych bądź 
reprodukowana jakimkolwiek sposobem: fotograficznym, elektronicznym, mechanicznym lub innym. 

Do wygrania zestaw 
miejskich gadżetów. 

Zwycięzców ogłosimy 
w majowy,

wydaniu gazety. 
Obok zamieszczamy 
zdjęcie zwyciężczyni 

poprzedniego konkursu.

Zwycięzcami naszej ostatniej zabawy zostali: Łucja Piotrzkow-
ska, Kacper Miś, Leon Zadurski.

Gratulujemy i zapraszamy po odbiór nagród do Urzędu Miasta, 
pokój 121 (I piętro).

Tym razem wskaż ile wiosennych elementów jest na obrazku. 
Wśród nich ukrył się też Gwiazdek. Rozwiązanie wraz z czytel-
nym imieniem i nazwiskiem dostarcz osobiście do Urzędu Mia-
sta, pokój 121 lub prześlij zdjęcie z rozwiązaniem na adres kon-
kurs@um.starogard.pl do 16 maja 2025 roku.




